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BAŞARI BİRLİKTE KAZANILIR 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu toplantısında Borsasının Akreditasyon 

Sistem sürecinin değerlendirmesini yaptı. 

Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya 2017-2020 Yılları 3. dönem 4 yıllık Tarsus 

Ticaret Borsası Stratejik Planı kapsamında 2017 yılı sonu itibarı ile 1. çeyrek plan 

faaliyetlerinin tamamlanacağını 2018 yılında ise stratejik planın 2. çeyreğine 

başlanacağını ifade  etti.  

 

 Başkan Murat Kaya toplantıda şu ifadeleri kullandı “Kalite Yönetim 

Sistemi ve Akreditasyon Sistemi kurmayı, kalite politikasını oluşturmayı, kurum 

hedeflerini belirlemeyi, kurum hedeflerini, kalite yönetim sistemini ve akreditasyon 

sistemini gözden geçirerek bu sistemlerin sürdürülebilmesi için gerekli kaynakları 

seferber ettiğimiz planımızın 1. çeyreği 2017 yılı sonu ile bitecektir. Önümüzdeki yıl 

planımıza sadık kalarak 2. çeyrekte daha kaliteli hizmet sunmayı hedefliyoruz.  

 

 Yıl sonu itibarı ile personellerimizin yıllık performansları ölçülecek, ilgili 

talimat çerçevesinde bizde başarılı personellerimiz ödüllendireceğiz. "Başarı birlikte 

kazanılır" diyerek  stratejik planımızın yürütülmesi ve yönetilmesi hususunda 

2018yılında 3 yönetim kurulumuzu görevlendirdik. Kalite hedeflerimizi yeniden 

belirleyeceğimiz bu yılda misyon, vizyon, gelişmeye açık yönlerimizi ve kalite 

politikamızı değerlendirmek amacıyla paydaşlarımız anket sorularımızı gönderdik ve 

geri dönüşümlerini almaktayız. Yine bu yılda 2018 yılı için Üye Öneri ve İstek 

Formlarımız üyelerimize gönderilmeye başlanacak bunların analizi neticesinde 

düzenlenecek üye eğitimlerini ve toplantılarını belirleyeceğiz.Stratejik planımızın 

yürütülmesine ve uygulamasına dair geliştirme ve katkıda bulunulması noktasında 

bizler kadar öncelikle üyelerimize ve paydaşlarımıza da görev düşmektedir. "Başarı 

birlikte kazanılır" 2018 yılındaki sloganımızla 2. çeyrek stratejik planımızın hayırlı 

olmasını diliyorum dedi. 

 



ZEYTİNYAĞ SEKTÖRÜNDE BİR BAŞARI ÖYKÜSÜ 

ŞENDAĞ ZEYTİNYAĞLARI 

Zeytinyağı üretimine 1920 yılında Girit Resmo’da başlayıp  ,   3 kuşak olarak  

deneyim ve tecrübelerini birbirine aktararak  , bu güne kadar devam ettiren ,Önce 

kalite, güven ve müşteri memnuniyetini ön planda tutarak,yüksek  tecrübesi ile 

bugünlere gelmiştir. 

Ali Şendağ sözlerine başlarken, " İlk yıllarda bundan yaklaşık 100 sene önce Girit 

adası ,Resmo  kasabasında insan gücüne dayalı olarak  Mengene usulü ile zeytinleri 

ezip Hamur haline geldikten sonra , torbalara koyup presler ile baskı altında yağ 

çıkarmışlar.  

 Bu usul ile mübadelede Ülkemize geldikten sonra , aynı şekilde üretime 

devam ettiler.dedem den sonra Rahmetli Babam Hasan Şendağ  Tarsus’ta Abim Hüseyin 

Şendağ’la beraber  ülkemizde İLK ELEKTRİKLE ENERJİSİYLE  çalışan taş baskı 

makinelerini kurarak , zeytinden yağ elde etmek için , ülkemize ilk tesisi kazandırmış 

oldular, o zamanlar günlük 80 ton zeytin işleyen en yüksek kapasiteli zeytin işleme 

tesisinin yanında , o zamanlar çok yüksek miktar olan yıllık 2000 tona tekamül eden bir 

zeytin yağ ticaretini de  gerçekleştirdiler  ., aynı zamanda zeytinlerini çok iyi bakıp, 

üreticilerde örnek olmuşlardır. Ülkemizin Zeytinyağı sektöründe bulunan   büyük 

firmalarında  ana tedarikçilik yapmaktayız." dedi. 

 Tarsus'ta yılda 65 bin ton zeytin üretimi gerçekleşmektedir.Üretimin % 75 i 

yağlık olarak kullanılan Tarsus'ta  2017 – 2018 yılı Zeytin hasadı sezonu başlamış ve 

yaklaşık % 20 seviyelerine ulaşmıştır. 

Ali Şendağ, "Bugün itibariyle tesisimizde kapasitemizin % 20 'si oranında zeytin 

işlenmiştir. Bu sezonki kapasitemizin geçen yıla oranla % 15 artacağını tahmin 

etmekteyiz. Tarsus Bölgesinde  önceki yıllara oranla rekoltenin yüksek olacağını tahmin 

ediyoruz." 

 



 Türkiye geneli değerlendirmede bulunan Ali Şendağ "Ülkemizde Güney 

Bölgesi olarak adlandırılan Antalya’dan, Mardin’ e kadar bölgede zeytin üretiminin 

500.000 Ton, Zeytinyağı üretiminin ise 83.000 Ton olacağını düşünüyoruz. Bu 

tahminlerimize göre bizde rekabet düzeyimizi geliştirmek için elimizden geleni 

yapıyoruz. Hedefimizde İhracat var ve bunun için Tarsus Ticaret Borsasının Ekonomi 

Bakanlığı nezrinde yürüttüğü URGE projesinde yer almaktayız. Umutluyuz." dedi. 

Zeytin ve Zeytin Yağı fiyatlarını değerlendiren Ali Şendağ "Tarsus zeytin üreticileri bu 

yılki rekolte ve ham zeytin yağ fiyatından memnunlar. Bugün itibariyle Üreticiden 

tesisimiz teslimi  0,7 diezem kalitedeki  yağı 13,50 TL. den alıyoruz.   

 İlerideki günlerde yağıların gelmesi ve hava ısısının düşmesi ile birlikte 

yağ kalitesinin laboratuvar değerleri daha güzel olacağı için fiyatlarda aşırı bir 

dalgalanma olacağını tahmin etmiyorum. Yalnız Devletimizin Ham zeytin yağına 

verdiği 80 kuruş prim desteğini üreticilerimizde, bizlerde  çok yetersiz 

buluyoruz.Haklıyız, haklılar çünkü Avrupa Ülkelerinde destekleme primi 1,30 Euro, bu 

rakamlarla bizim üreticiler mucize yaratıyor.Coğrafi İşaret Başvurusu yapılan Tarsus 

Sarıulak Zeytin çeşidi ile ilgili şu ifadelere yer veren Ali Şendağ, " Orjini Tarsus olan 

Sarı Ulak cinsi zeytinden Üreticilerimiz ve Bizler Verim ve kalite yönünden çok 

memnunuz. 



 Dünyada Sarıulak zeytininin sofralık tüketilmesinde bu türün özelliğine 

sahip hiç bir zeytin yok,  Sarı Ulak  Zeytininin yağ randımanı % 20 – 25, Topak Ulak 

zeytinin yağ randımanı % 18 – 20 Gemlik zeytinini yağ randımanı %15 – 20 

arasındadır. Bu randıman rakamları toplam zeytinyağı üretimde çok ciddi şekilde 

yansır. Aslında doğada tabi olarak yetişen bu türümüz Çatak projesi ile 40 yakın  

bahçe tesis edildi. Üretici ve biz tesis sahibi işletmeler Sarı Ulak Zeytininin üretiminin 

artmasını çok istiyoruz ama üreticilerimiz fidan tedarikinde çok sıkıntıya düştükleri 

için, Gemlik türü zeytin fidanı ekmek zorunda kalıyorlar.  Yetkilileri bu konuda bir 

şeyler yapmaya davet ediyoruz.Türkiye Ham zeytinyağı üretimine değinen Ali 

Şendağ "Yağ üretiminin yaklaşık % 60'nı büyük marketler aracılığıyla % 15 'ni evsel 

üretim ( üreticiden tedarik) ve  % 25 'ni ihracatta değerlendiriliyor. Ancak yakından 

takip, etmemiz gereken önemli bir husus ise salamura zeytin üretimimiz..Salamura 

üretimimizin sektörde öncü pazarları Romanya ve Kuzey Irak tır. Yalnız Romanya 

pazarını Yunanistan’a kaptırdık, Kuzey Irak’ın durumu da sıkıntılı bir dönemden 

geçiyor.   

 Eğer ki Salamura Zeytin sektöründeki pazarları kazanamaz ‘sak 

salamuraya giden zeytinin yarısı zeytinyağı olacak ve zeytinyağı  rekoltesini 

yükselterek fiyat istikrarında risk oluşabilir.Yine sektörün sorunlarından diğeri Mersin 

sınırları içerisinde pirina işleme fabrikasının bulunmaması.Prina işlenen zeytinin 

yaklaşık %50 sine denk geliyor yani il genelinde 50-60 bin tonluk pirina üretimi var. 

Biz zeytinyağı tesisi firmalar üretilen pirinaları Hatay veya Kilis teki pirina işleme 

tesislerine sevk ediyoruz. O fabrikaların kapasitelerini aşan pirina arzı var. Yakın 

zamanda bu ihtiyacı karşılayacak yatırımların Tarsus'a çekilmesine şiddetle ihtiyaç 

vardır."dedi. 

 Tarsus Ticaret Borsası olarak biz üyemiz Şendağ Zeytin Yağı Sanayi 

Ticaret Ltd. Şti. Firmasına ve sektörünün duayeni Ali Şendağ'a verdiği önemli bilgiler 

için teşekkür eder, işlerinde başarılar ve bol kazançlar dileriz. 

 



KASIM AYI MECLİS TOPLANTISININ KONUĞU 
VAHAP SEÇER OLDU 

 

 Tarsus Ticaret Borsası Kasım Ayı Olağan Toplantısı'na Cumhuriyet Halk 

Partisi (CHP) 23. ve 24. dönem Mersin Milletvekili Vahap Seçer katıldı. Vahap Seçer, 

yaşadıkları kent Mersin’in nefes alan bir kent olduğunu belirtti. 

 

  Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya ve Meclisi 

tarafından karşılanan 23 ve 24. dönem Mersin Milletvekili Vahap Seçer, “Yuvam ve 

ailem olarak bildiğim Tarsus Ticaret Borsası’nın Kasım ayı olağan meclis toplantısına 

katılmaktan son derece mutluyum” dedi. 

 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya ise, Vahap Seçer’in en eski 

üyelerinden bir tanesi olduğunu belirterek, “Gerek üretim anlamında gerek ticaret 

anlamında, gerek sanayi anlamında yaşadığı kente yatırım yapan, istihdam yaratan, 

ticari anlamda faaliyet gösteren, fedakarlık yapan bir kardeşimiz. Yaptığı 

yatırımlardan, yarattığı istihdamdan ve ödediği vergilerden dolayı kendisine 

teşekkür ediyorum.  



.Sayın Seçer, Milletvekilliği döneminde görevini layıkıyla yaparak bizimle de 

sürekli olarak istişare halinde oldu. Hemen hemen her sorunumuzu gerekli yerlere 

iletmede ve Meclis’te yaptığı konuşmalarda dile getirdi. Çünkü sektörün 

içerisinden gelen birisiydi. Ben bu konuda da yaptığı hizmetlerden dolayı 

teşekkür ediyorum. Şimdi bir yola çıktı. Cenab-ı Allah yolunu açık etsin. Bizler 

burada bu kentte bir şeyler yapmanın mücadelesini veriyoruz” ifadesini kullandı. 

Konuşmalar sonrasında Vahap Seçer, kendisine yöneltilen sorunları tek tek 

cevapladı. 

 

KASIM AYI MECLİS TOPLANTISININ KONUĞU 
VAHAP SEÇER OLDU 

 







URGE PROJESİNDE YOL HARİTASI TAMAM 

 Ekonomi Bakanlığı'nın  2010/8 sayılı Uluslararası Rekabetçiliğin 

Geliştirilmesinin Desteklenmesi hakkında tebliğ kapsamında Tarsus Ticaret 

Borsası'nın yürüttüğü ‘’Tarsus Tarım Ürünleri Grubu İhracatı Geliştirme Projesi ‘’ 

(17.UR-GE 040) kapsamında katılımcı firmalara ait yapılan "İhtiyaç Analizi Raporu" 

bilgilendirme toplantısı , kümede yer alan  firmaların katılımıyla gerçekleşti.  

URGE projesinin önemine değine Başkan Murat Kaya şu ifadelere yer verdi, " 

Borsamızca yürütülen URGE projemiz artık tam zamanlı olarak start aldı. Biz 

Ülkemizin ihracat hedeflerine bu proje ile sağlanacak katkıya arcılık yapmaktan 

fazlasıyla memnunuz.  

 Üyelerimizin projeye inançları tam. Hedeflerimizi, faaliyetlerimizi, 

ürünlerimizi hep birlikte tespit ettiğimiz projemiz kapsamında bu yılın sonuna kadar 

‘’Toplantı Kültürü’’ ve Kurumsallaşma’’ konularında üyelerimizin 2 Eğitim almasını 

sağlayacağız. Hemen sonrasında  7-9 Şubat 2018 tarihinde Almanya’nın Berlin 

şehrinde yapılacak Fruit Logistica 2018 Fuarı’na katılacağız. Başarı birlikte kazanılır 

dedik, ve birlikte başaracağımıza her zaman inancımız tam." dedi.T 

 oplantı projeden sorumlu Borsa personeli Dış Ticaret Uzmanı Pınar 

Alegöz’ün açılış konuşması ardından, Ekonomi Bakanlığı’nın hazırladığı URGE 

tanıtım filminin sunumu yapıldı. Bakanlığın onayladığı Danışmanlık Firması 

yetkilisinin URGE Projeleri kapsamında daha önce yapılan Yurt dışı hedef ülkelere 

yapılan ziyaret örneklerinin ve alım heyetlerinin yer aldığı ‘’İyi Uygulama Örnekleri’’ 

nin paylaşımından sonra Tarsus Tarım Ürünleri Grubu’nun İhtiyaç Analizi Raporunu 

detaylı olarak grafik ve verilerle katılımcılara anlatıldı.Toplantıda nihai yol haritası 

sonuçlandırılarak hedef ülkeler; Almanya, Rusya, İspanya (Örnek Pazar), Romanya, 

İngiltere, Hindistan, Polonya, Hollanda, Türki Cumhuriyetler ve Yunanistan ile 

Ortadoğu Ülkelerinden de alım heyetleri organizasyonu yapılması olarak 

belirlendi.  



BAŞKAN’IN 10 KASIM MESAJI 

 Ulu Önder Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün aramızdan ayrılışının 79. 

Yıl dönümü dolayısıyla bir mesaj yayımlayan Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat 

Kaya, " Bugün, O'nun gösterdiği çağdaşlaşma hedeflerine her zamankinden daha 

yakın olduğumuza inanıyor, Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ü aramızdan ayrılışının 79. 

yıl dönümünde rahmetle, şükranla anıyoruz.' ifadesine yer verdi. 

 Başkan Murat Kaya mesajında şunları kaydetti; "İstiklal mücadelemizin 

önderi, büyük devlet adamı Gazi Mustafa Kemal Atatürk;ün, değerini ve güncelliğini 

hiçbir zaman kaybetmeyen temel felsefesini doğru ve bir bütün olarak yeniden 

anlamaya çalışmalıyız. Bugün sarsılmaz bir özgüvenle bir kez daha diyoruz ki  

 Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ün 'büyük eserim' dediği, demokratik, laik 

ve sosyal bir hukuk devleti olan Türkiye Cumhuriyeti, O'nun işaret ettiği yolda 

ilelebet yaşayacaktır. 

Atatürk 'ün gösterdiği muasır medeniyetleri aşma hedefine ulaşmak, milletimizin her 

bir ferdine en ileri hayat standartlarını sağlamak için büyük bir seferberlik 

içindeyiz.İnanıyorum ki Büyük milletimiz, O'nun eserlerine, Cumhuriyetimizin 

bütün değer ve kurumlarına geçmişte olduğu gibi bugün de, gelecekte de sahip 

çıkacaktır. 

 Bu duygu ve düşüncelerle, Cumhuriyetimizin kurucusu, Mustafa Kemal 

Atatürk'ü, ölüm yıldönümünde bir kez daha rahmet, minnet ve saygıyla anıyorum.'' 

 



Ç.Ü.TARIM EKONOMİSİ BÖLÜMÜ ÖĞRENCİLERİ 
İLE TARIMDA ÖRGÜTLENME DERSİ 

 Tarsus Ticaret Borsası'na teknik inceleme gezisi ve 
uygulamalı ders anlatımı kapsamında ; Çukurova Üniversitesi  
Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölümü IV. Sınıf öğrencilerinin 
almakta olduğu “Tarımda Örgütlenme” dersinin uygulama 
çalışması Borsamızda yapıldı. 
 Çukurova Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Müge K. Davran Asistanı Burhan 
ÖZALP eşliğinde gerçekleşen teknik gezi ve uygulamalı ders 
kapsamında; Bölüm öğrencilerimize Tarsus Ticaret Borsası'nın 
tarihsel geçmişi, amacı, çalışma konusu, alım satıma tabi 
ürünler, üyeleri, üyelik şartları, ürün alım-satımı, borsa kavramı, 
bağlı olduğu bakanlık, çalışan personelin seçimi ve niteliği, 
hakem heyetleri ve eksperlerin seçimi ve niteliği konularda bilgi 
verildi. 
 



 Dersin amacına uygun olarak öğrencilerle Tarsus Ticaret 

Borsasının Türkiye’deki tarımsal örgütlenme içerisindeki yeri, avantaj 

ve dezavantajları hakkında bilgiler verildi. Borsa'nın diğer 

örgütlenmelerden farkı anlatıldı. Kurumun tarımsal, ekonomik, hukuki 

sorunlar karşısında izlediği lobi faaliyetleri anlatıldı.Kurumun geleceğe 

dönük beklentileri tarımsal üreticilere (çiftçi ve firma düzeyinde) 

ekonomik, sosyal vb. katkıları anlatıldı. 

 Borsa Akreditasyon Birim Sorumluları Elif Tekeli Köksal ve  

Cumali Erdoğan tarafından Borsanın temel işleyişi, hizmet yeterlilikleri 

konularında bilgilendirme sonrasında  satış salonunda alım satım borsa 

seansı gerçekleştirildi. Öğrencilerimize daha sonra Borsa Hizmet Alanı 

gezdirildi. 

 

Ç.Ü.TARIM EKONOMİSİ BÖLÜMÜ ÖĞRENCİLERİ 
İLE TARIMDA ÖRGÜTLENME DERSİ 



Ç.Ü.TARIM EKONOMİSİ BÖLÜMÜ ÖĞRENCİLERİ 
İLE TARIMDA ÖRGÜTLENME DERSİ 

 Tarımda Örgütlenme” dersinin uygulama çalışması kapsamında 

"Bugün hocamızın refakati ile burada bulunmanız, belki de  hayatınızda önemli 

bir değişikliği sebep olabilir" diyen Borsa Başkanı Murat Kaya, Türkiye'nin 

geleceğinde sizler olmazsa olmazlarımızsınız diyerek şunları söyledi; "Biz, yasal 

mevzuatlarımız dışında Borsa olarak kentin sosyo ekonomik gelişmişliği, 

kültürel gelişmişliği için çabalayan kentin refahı için çalışan bir kurumuz. Bizim 

bütün faaliyetlerimizin ana hareket kaynağı beklentilere ve ihtiyaçlarımıza cevap 

verebilmektir.  

 Bunları belirleyebilirsek önümüze koyar tasnif eder ve 

önceliklendirebilirsek  bütün sorunlarımızı çözeriz." diyen Başkan Murat Kaya 

son bir tavsiye olarak " HAYAL KURUN, HEDEFİNİZİ BELİRLEYİN, ÇOK 

ÇALIŞIN şüphesiz bu 3 bileşen kuvvet sizi daima başarıya 

götürecektir.Üretemezsek büyüyemeyiz. O nedenle vizyoner olun, üretin, ilk 

adımınızı attınız, azmedin ve devamını getirin.Hayal edin, her şey hayal etmekle 

başlar Bize düşen sizin yolunuzu açmaktır, yolunuz açık olsun." dedi. 



TARSUS MEDİCAL PARK YÖNETİMİNİN ZİYARETİ 

Tarsus Medical Park Hastanesi yeni Genel Müdürü Yardımcısı Yasemin 

Halefoğlu,  Halka İlişkiler Müdürü Nermin Ateş ve Gülizar Su Yönetim 

Kurulu Başkanı Murat Kaya’ya ziyarette bulundu. 

 Türkiye'nin en büyük sağlık kuruluşlarından biri olarak bu sektördeki 

tecrübesini Tarsus’la paylaştıklarını ifade eden Halefoğlu, hastanede sunulan sağlık 

hizmetlerini, yapılan yenilikleri anlattı. Hastane yöneticileri olarak , ilçenin sağlık 

standartlarının artması için katkı koyduklarını, sadece Tarsus'a değil, Mersin, Adana, 

çevre iller ve yurt dışından gelen hastalara da hizmet verdiklerini belirtti. 

 Başkan Murat KAYA, ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek 

“Bizlerin sağlık ve diğer tedavi konularında hayatımızı kolaylaştırma noktasında 

hastane yönetiminin ve çalışanların yaptığı çalışmaları görüyor, biliyor,duyuyor ve 

izlenimlerin sonucundan memnun oluyoruz. Herkes İçin Sağlık misyonu 

doğrultusunda sürdürdüğünüz hizmetleri takdirle takip ediyoruz.Sağlık 

hizmetlerinizdeki başarılı çalışmalarınızın hayatımızı kolaylaştırma noktasında 

hastanemizin yapacağı çalışmaları da yürekten destekliyoruz.Tarsus’a hoş geldiniz. 

Çalışmalarınızın Tarsus'a ve Tarsus Medical Park Hastanesi'ne hayırlı olmasını 

dilerim.”dedi.  

 



TARSUS CANLI HAYVAN PAZAR YERİ 
MODERNİZASYONU 

Tarsus Belediyesine ait Canlı Hayvan Ticaret Merkezi hali hazırda kurulu düzeni 

ile 30 küçükbaş ve 12 büyükbaş hayvan satış padok yerine sahiptir. Küçük baş 

padokları toplamda her biri 40-50 adet arası olmak üzere yaklaşık 1.000-1.200 

adet  hayvanı, büyük baş padokları ise toplamda 250 baş hayvanı aynı anda 

barındıracak kapasiteye sahiptir.Tarsus  pazarın genişletilmesi, canlılık 

kazandırılması ve bölgenin Hayvan Pazarı Üssü haline getirilmesine yönelik 

çalışma gerçekleştirme gayesiyle 17 EKİM 2017 tarihinde toplanan heyet,15-16 

Kasım tarihlerinde Konya- Ereğli, Konya - Karapınar ve Aksaray Canlı Hayvan 

Tesislerinin çalışma koşullarını ve işlem hacmini yerinde incelemek üzere teknik 

gezi düzenlemiştir. 

 



TARIMDA  
GELECEĞE YÖNELİK ÜRETİM PLANLAMASI ŞART 

Başkan Murat Kaya olağan Yönetim Kurulu toplantısında yıl 

sonuna yaklaştıklarını ifade ederek "Tarımda Geleceğe Yönelik 

Üretim Planlaması Şart" olduğuna dikkat çekti. 

 

Toplantıda yönetim kurulu üyelerine hitaben konuşan Başkan Murat Kaya sözlerine 

şu ifadeleriyle devam etti; " Elinizde doğru veri olmadan doğru projeksiyon 

oluşturmak ve geleceğe yönelik üretim planlaması yapmak mümkün değil.Tarım 

Kesiminin desteklenmesi adı altında yürütülen teşvik ve destekleme uygulamaları 

konusunda  verilen destek ve hibelerin etki analizi yapılmıyor. Geçen yıl tarıma 10 

milyar TL destek verildi. Son 10 yılda verilen destekler 80 milyar TL'yi geçti. 

Tarımsal üretimde verimlilik başta olmak üzere bunun tarımsal üretimde verimlilik 

başta olmak üzere nasıl bir etki yarattığı analiz edilmiyor.Özellikle IPARD 

kapsamındaki AB fonları ile Ziraat Bankası tarım kredilerinin tarımda üreten kesime 

daha iyi lanse edilmesi gerekiyor. Tarımda yapılan proje ve desteklemelerin etkinlik 

analizlerinin yapılaması gerekmektedir.Tarım kesiminin desteklenmesinin özellikle 

zaruret arz eden, günlük yaşamda olmazsa olmazımız olan özellikle  İthalatına 

bağımlı olduğumuz bitkisel ve hayvansal ürünlerin hazırda üretimi yapılan bitkisel ve 

hayvansal ürünlerle ikame edilmesine veya  ikame edilemiyorsa üretilmesi için 

teşviklerin yenilenmesi, ne kadar kaliteli üretirsen o kadar destek mantığı ile iç 

üretimin canlandırılması gerekmektedir." dedi.   

 



Yerli Tohum Üretimi ve Katma Değeri Yüksek Tarım Ürünlerinin 

Desteklenmesi konusunada değinen Başkan Murat Kaya; " Özellikle 

insan ve hayvan beslenmesinde tüketime yönelik sanayi ürünü olarak 

kullandığımız tarım ürünlerinin üretilmesi aşamasında kullanılan tohum, 

gübre, ilaç ve teknolojik tarım aletlerinin yurt dışından ithal 

edilmesinden dolayı üretim maliyetlerini artırmaktadır. Üretim 

aşamasında katma değeri yüksek, dış ticaret dengesi düşük olan soya , 

pamuk gibi ürünlerin tamamen yerli kaynaklar aracılığıyla  arz-talep 

dengesi dikkate alınarak üretiminin teşviklerle arttırılması, üretiminde 

çiftçiye verilen tarımsal destekler ekim zamanından hasat zamanına 

kadar kademeli olarak ödenmelidir. Bu tip ürünlerin tohumunu üretecek 

AR-GE çalışmaları da desteklenmelidir." dedi. 

TARIMDA  
GELECEĞE YÖNELİK ÜRETİM PLANLAMASI ŞART 



BAŞKANIN ÖĞRETMENLER GÜNÜ MESAJI 

24 Kasım Öğretmenler Günü dolayısıyla bir mesaj yayımlayan Tarsus Ticaret 

Borsası Başkanı Murat Kaya," Millet olarak birlik beraberliğe daha çok 

ihtiyacımızın olduğu bu günlerde, geleceğimizi emanet ettiğimiz en değerli 

varlıklarımız olan evlatlarımıza emek veren değerli öğretmenlerimizi, bir kez 

daha saygıyla teşekkür ediyoruz." dedi. 

Başkan Murat Kaya şöyle devam etti; " Öğretmenlerimiz, büyük bir inanç ve özveri 

ile evlatlarımızın yetişmesinde en kalıcı ve ciddi katkıyı vererek, geleceğimizi 

güvence altına aldıklarının idrakindedirler.Biliyoruz ki; eğitim ve öğretime gerekli 

önemi vermeyen toplumlar, hiçbir kazanımlarını ellerinde tutamazlar. Bu noktada 

gencimizle , yaşlımızla Milletimizin her ferdi bu bilinçle eğitim alanına yapılacak 

her türlü katkının gelecekteki Türkiye'nin refahına yönelik yatırım olduğunu bilir. Bu 

müstesna güne anlam ve önemi itibariyle bakıldığında öğretmene gösterilen sevgi ve 

saygının bir bakıma topluma verilen değerin de yansıması olduğu da asla 

unutulmamalıdır. 

 



Nihayetinde bugünler ve gelecek günler öğretmenlerimiz elinde 

şekillenmektedir. Özgürlüğü, bağımsızlığı, ulusal egemenliği, 

cumhuriyeti ve demokrasiyi koruyan bu değerleri koruyup yüceltecek 

kuşakları yetiştiren değerli öğretmenler, sizlerin varlığıyla gelecekten 

en ufak kaygımız ve endişemiz yoktur.Bir yandan geleceğimizin 

güvencesi olan gençlerimizi yetiştirirken, diğer taraftan da toplumun 

daha güzel bir dünyada yaşaması için çalışmalar yapan, gelecek 

nesillerimiz adına umut bağladığımız, Başöğretmen Atatürk’ün birer 

yansıması olan tüm öğretmenlerimizin 24 Kasım Öğretmenler 

Günü’nü kutlar ve ebediyete intikal etmiş tüm öğretmenlerimize de 

Allah’tan rahmet dilerim. Mekânları cennet olsun. 



TARSUS TÜRKAV ZİYARETİ 

 Türkiye Kamu Çalışanları Vakfı (TÜRKAV ) Tarsus Şubesi Yönetim 

Kurulu Üyeleri Tarsus Ticaret Borsası'na ziyarette bulundu. 

 TÜRKAV Tarsus Şube Başkanı Abdullah Seki, yönetim kurulu üyeleri ile 

yaptıkları ziyaretin ana gayesinin "Tarsus" olduğunu ifade ederek ;  "Tarsus'un  sosyal 

refahını ve istihdamını artırmaya yönelik çalışmalarınızı, yürüttüğünüz faaliyetlerle 

desteklerinizi yakından takip ediyoruz.Tarsus'un gelişimine dair yapılacak her faaliyeti 

destekliyor, özellikle Devlet Üniversitesi kurulması ile ilgili  çalışmaları yakından 

takip ediyor ve tüm gücümüzle destekliyoruz. çleriyle desteklediklerini, Tarsus’un 

sosyo-ekonomik ve kültürel gelişimine katkı sağlayacak tüm konularda işbirliğine 

açığız . "dedi.  

 

 Başkan Murat Kaya, TÜRKAV Tarsus Şubesi yöneticilerinin 

ziyaretinden duyduğu memnuniyeti ifade ederek TÜRKAV Tarsus Şube 

Başkanı Abdullah Seki ve yönetimine başarılar diledi. Tarsus için birlikte 

hareket etmenin alınacak en doğru karar olduğuna dikkat çeken Başkan Murat 

Kaya " Bu noktada Borsa olarak bizler daima işbirliğine açık, şeffaf bir tavır 

sergiliyoruz. Siz ve sizin gibi STK’larla iç içe olup, T 

 Tarsus'un geleceğine yönelik planlarda ortak fikir ortaya koyarak iş 

birliği içinde kamuyu da bilgilendiriyoruz. Bugün gelinen noktada Tarsus Gıda 

İhtisas OSB, Çukurova Havaalanı  ve Üniversite öncelikli konularımız. Yine 

tıkandığımız nokta bu şehrin dinamiklerinin hep birlikte hareket etme kültürünü 

geliştirirsek, Tarsus için daha iyi olacaktır.Sizlerinde desteği ile başarıyı birlikte 

yakalayacağız" dedi. 



ESRA ŞEMSİ EĞİTİM KOMPLEKSİ AÇILIŞI YAPILDI 

 Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya, Tarsus Şehit İshak 

İlkokulu bahçesinde inşa edilen “Esra Şemsi Eğitim Kompleksi” açılışına katıldı. 

TARSUSLU hayırsever işadamı Hasan Şemsi’nin merhum kızı Esra Şemsi 

adına yaptırdığı “Esra Şemsi Eğitim Kompleksi” açılışına katılan Başkan Murat 

Kaya, açılışın 24 Kasım Öğretmenler Gününde olmasının eğitime ve 

öğretmene verilen önemi bir kat daha değerli kılmıştır ifadesinde bulundu. 

Başkan Murat Kaya şu ifadeleri kullandı; 

  Hasan Şemsi Bey'in katkılarıyla yapılan okulun açılışı için burada 

toplandık. Allah herkese nasip etmez böyle güzellikleri. Allah Kabul etsin. 

Ülkemizin yaşadığı zorlukları eğitimle aşacağımıza inanıyorum. Bizler 

çocuklarımızı geleceğe çok iyi hazırlamakla mükellefiz. Bütün gayemiz onları 

geleceğin bilgileriyle en iyi şekilde donatmak ve bu milleti çok iyi noktalara 

taşıyacak nesilleri yetiştirmektir.Eğitim alanına böyle bir katkıda bulanan 

saygıdeğer Hasan Şemsi Bey'e ve ailesine teşekkür ediyorum. İnşallah burada 

vatanımıza, milletimize ve devletimize hayırlı evlatlar yetişir. Bizler bu okulu 

öğretmenlerimize, vatandaşlarımıza ve çocuklarımıza emanet ediyoruz.” dedi. 

  



TARSUS TİCARET BORSASI ISO 9001:2015  
KALİTE YÖNETİM SİSTEMİNİ KURDU 

 Tarsus Ticaret Borsası ISO 9001:2015 Kalite Yönetim Sistemini 

Kurdu 

 Kalite Yönetim Standardı çerçevesinde yapılan 6. yıl Belge 

Yenileme Tetkiki NETSERT Yönetim Sistemleri Baş Tetkik Görevlisi Eren 

Bilgiseverer kontrolünde başarıyla gerçekleştirildi.Denetime ilgili birimleri içinde 

iç tetkik kontrolüne tabi birim sorumlularının katıldığı açılış ve tanışma 

konuşmaları ardından yapılan denetimden başarılı bir şekilde çıkan Borsamız, 

üyelerine sunduğu kaliteli hizmet anlayışını ve üye memnuniyeti öncelikli 

faaliyetlerini, misyon, vizyon, kalite politika ve hedeflerini, kurumsal yapısının  

sürdürülebirliğini belgelerle ortaya koydu. Özellik arz eden bir konuda KYS 

içinde gerçekleştirilen İç Tetkik sorularının birimlere uygun olarak hazırlanmış 

olmasıydı. 

 Başkan Murat Kaya yeni standarda 2017 Nisan ayından bu güne 

hazırlıklarının devam ettiğini ifade ederek , " Kuruluşların karşılaştığı zorlukların yıllar 

içinde farklılık göstermesi, tedarik zincirindeki faaliyetlerin daha karmaşık hale 

gelmesi, kuruluşların iş yapma metotlarının değişmesi, ilgili tüm tarafların 

beklentilerinin artması, bilgi erişiminin kolaylaşması ve günümüz toplumunun sesinin 

daha güçlü çıkması ile gündemde olan değişimleri göz ardı etmeyen  

  



 Tarsus Ticaret Borsası ISO 9001 Kalite Yönetim Sistemi standardının 

9001:2015 versiyonuna geçişini yapılan denetimin ardından başarıyla geçmiştir.Üst 

düzey liderlik ,taahhüt,uyum, amaç,karşılaşılan risk ve fırsatlar üzerine özellikle vurgu 

yapan yeni standart ile yasal şartlar,teknoloji,sosyal-kültürel-ekonomik ilişkiler 

,kuruluşun kültürü ,bilgisi, performansı gibi hususlarda irdelenerek Tarsus Ticaret 

Borsası'nın daha iyi anlaşılmasında rol oynamaktadır. Yeni standart ile çoklu yönetim 

sistemi devreye girmiş, YÖNETİŞİM bilinci oluşmuştur.Standardın risk tabanlı 

yaklaşım üzerine odaklanması kurumla ilgili her kesimi, her zaman standardın bir 

parçası olmasına olanak vermektedir." dedi. 



TARSUS’UN DİNAMİKLERİNDEN ORTAK PROJE 

 Tarsus İlçe Gıda, Tarım ve Hayvancılık Müdürlüğü tarafından 

hazırlanan ve Tarsus Ticaret Borsası ile  Mersin İl Gıda, Tarım ve Hayvancılık 

Müdürlüğü, , İlçe Milli Eğitim Müdürlüğünün de ortak olduğu   Çukurova 

Kalkınma Ajansı 5. dönem Teknik Destek Proje Çağrısına sunulan " Avrupa 

Birliği Hareketlilik Projeleri" konulu proje destek almaya hak kazandı. 

  Tarsus ilçesinde ortak hareketle kazanılan proje ile Tarsus Ticaret 

Borsasından 5 personel, İlçe Milli Eğitim Müdürlüğünden 2 personel, Halk 

Eğitim Merkezi Müdürlüğünden 2 personel ve Mersin İl Gıda, Tarım ve 

Hayvancılık Müdürlüğünden 1 personel olmak üzere toplam 20 kişiye Tarsus 

Ticaret Borsası toplantı salonunda 5 iş günü 30 saat olarak Avrupa Birliği 

Hareketlilik Projeleri hibe programlarına yönelik projelerin hazırlanması ve 

yazılması, destek alan projelerin yönetimi ve değerlendirilmesi konularında 

yetkinliklerinin artması konularında,  uzman bir teknik personel tarafından 

eğitim verilmesi planlanmaktadır 



 Yönetim Kurulu Başkanlarımızdan ALİ HAYDAR EYÜBOĞLU’NU 

Rahmetle Anıyoruz 

YÖNETİM KURULU BAŞKANLARIMIZDAN ALİ HAYDAR 
EYÜBOĞLU’NU RAHMETLE ANIYORUZ 

 

 1956-1960 yılları arasında Tarsus Ticaret 

Borsası Yönetim Kurulu Başkanlığı, iki dönem Tarsus 

Belediye Başkanlığı,bir dönem milletvekilliği ile 1960-

1977 yılları arasında Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası 

Başkanlığı yapan,  İstanbul'da vefat eden Ali 

Haydar Eyüboğlu'na Allah'tan rahmet diliyoruz. 

Merhumun cenazesi yarın Tarsus Şehir mezarlığında 

öğle namazına müteakip toprağa verilecektir 



Kasım ayı personel toplantısında 2018 yılında gerçekleştirilecek hedefler ve 

faaliyetler konusunda sohbet istişaresi ile yapıldı. 

2017 yılı Ekim ve Kasım bugün itibari ile Haberleşme Talimatına göre 

çıkarılan İstatistikler (Mail-SMS-Basın Haberleri- Politika Temsil-Gelen 

Giden Evrak- TOBB Yazışma performansı- Yeni Üye Kayıt İstatistiği- 

Üyelerin Askı Terk Durumları) değerlendirildi * Aralık ayı içerisinde 04-07 

Aralık ve 11-14 Aralık tarihlerinde Borsamızda Girişimcilik Eğitimi verileceği 

bilgisi paylaşıldı. * 7 Aralık tarihinde "Akdeniz Meyve Sineği Mücadelesi" 

toplantısının hazırlıklar görüşüldü * 2017 yılı Personel Performans 

Anketlerinin web sayfasında 01 Aralık tarihinde açılacağı hatırlatıldı. 

Personellerin 2018 yılı eğitim öneri istekleri görüşüldü.  2017 Yılı Kalite 

Hedefleri, 2017 Yılı İstatistiki Bilgiler, 2017 Yılı Faaliyetler, 2017 Yılı Swot 

Analizi ve 2017 Yılı Süreç Ölçüm Sonuçlarının Aralık ayında görüşülmesine 

karar verildi.  Personellerimizin iş planları değerlendirilerek Öneri İsteklerin 

alınmasıyla toplantımız sona erdi. 

KASIM AYI PERSONEL TOPLANTISI 



 Kadınlar bir toplumu ayakta tutan gizli kahramanlardır. İnsanlığın kadını 

veya erkeği yoktur bu nedenle kadınlar da her insan gibi saygıyı hak etmektedir. 

Kadınlara uygulan şiddet konusunda mutlaka gerekli önlemler alınmalı ve kadınlara 

şiddet uygulayanlara caydırıcı cezalar verilmelidir. Gelişmiş bir toplum olabilmek için 

herkes kadına şiddet konusunda duyarlı olmalıdır. 

KADINA ŞİDDETE HAYIR 


